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З А П И С Н И К 
са 8. заједничке сједнице оба дома Парламентарне скупштине БиХ,  

одржане 23. 04. 2008. године, с почетком у 10.10 часова 
 

 
 
Присутни чланови Парламентарне скупштине БиХ: 39 посланика из Представничког дома и 13 
делегата из Дома народа Парламентарне скупштине БиХ. 
 
Оправдано одсутни посланици из Представничког дома: Садик Садо Бахтић, Рифат Долић и 
Јован Тодоровић. 
 
Оправдано одсутни делегати из Дома народа: Сулејман Тихић и Хилмо Неимарлија. 
 
Присутни чланови Савјета министара БиХ: Никола Шпирић, предсједавајући Савјета 
министара БиХ, Тарик Садовић, министар безбједности БиХ, Драган Вранкић, министар 
финансија и трезора БиХ, Бариша Чолак, министар правде БиХ, Слободан Пухалац, министар 
спољне трговине и економских односа БиХ, Средоје Новић, министар цивилних послова БиХ, 
Свен Алкалај, министар иностраних послова БиХ, Божо Љубић, министар комуникација и 
транспорта БиХ, Игор Црнадак, замјеник министра одбране БиХ, Фуад Касумовић, замјеник 
министра финансија и трезора БиХ, Срђан Арнаут, замјеник министра правде БиХ, Мијо Крешић, 
замјеник министра безбједности БиХ. 
 
Остали присутни: Никола Деретић, предсједник Управног одбора Јавног РТВ сервиса БиХ, 
Мехмед Аговић, генерални директор БХРТ-а, представници међународних организација у Босни и 
Херцеговини – ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, ДФИД-а, те представници невладиних организација 
ЦЦИ-ја и НДИ-ја. 
 
 
 Сједницу је отворио и њоме предсједавао Младен Иванић, први замјеник 
предсједавајућег Дома народа Парламентарне скупштине БиХ.  
 
 У уводном излагању Младен Иванић упознао је присутне да је заједничка сједница оба 
дома Парламентарне скупштине БиХ сазвана на иницијативу Представничког дома, те да је 
Заједнички колегијум оба дома Парламентарне скупштине БиХ, осим прихватања ове иницијативе, 
одлучио да се на истој сједници расправља и о ДКП мрежи Босне и Херцеговине. 
 
 Истакао је да је Заједнички колегијум оба дома Парламентарне скупштине БиХ, у складу са 
чланом 88. Пословника Дома народа и чланом 95. Пословника Представничког дома, утврдио 
сљедећи:  
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Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Пословање Јавног РТВ сервиса БиХ и мјере за превладавање стања утврђеног ревизорским 

извјештајима о финансијском пословању Јавног РТВ сервиса БиХ за 2005. и 2006. годину, и  
2. Информација о стању у ДКП мрежи Босне и Херцеговине. 

 
 
 Младен Иванић посебно је подсјетио на одредбе члана 88. став (1) Пословника Дома 
народа и члана 95. став (1) Пословника Представничког дома, у којима је утврђено да "дневни ред 
заједничке сједнице оба дома утврђује Заједнички колегијум", те да је сходно тим одредбама 
дневни ред утврђен и о њему се не води расправа. 
 
 Упознао је присутне да су посланици Јерко Иванковић Лијановић и Јозо Крижановић 
поднијели предлог за допуну дневног реда, али је Заједнички колегијум оба дома Парламентарне 
скупштине БиХ остао при утврђеном дневном реду и упутио посланике да своје иницијативе 
поднесу на редовној сједници Представничког дома. 
 
О дневном реду дискутовали су:  

• Јозо Крижановић, који је изнио мишљење да је проблематично тумачење пословника да 
за заједничке сједнице оба дома дневни ред утврђује Заједнички колегијум оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ, а не да се утврђује на сједници; 

• Младен Иванић, који је поновио да је Заједнички колегијум оба дома Парламентарне 
скупштине БиХ консензусом утврдио дневни ред; 

• Јерко Иванковић Лијановић, који је истакао важност да се о закону о заштити домаће 
производње расправља на Заједничкој сједници оба дома Парламентарне скупштине БиХ; 

• Шефик Џаферовић, који је изнио примједбу да назив прве тачке дневног реда треба да 
гласи "Пословање Јавног РТВ система БиХ", а не "Пословање Јавног РТВ сервиса", те је 
предложио да се расправа не води о "сервису" већ о "систему", јер систем чине три субјекта 
а не само државни РТВ сервис;  

• Златко Лагумџија, који је затражио да се посланицима и делегатима подијели предлог 
допуне дневног реда посланика Јозе Крижановић, и уједно је изнио мишљење да су 
предсједавајући Савјета министара БиХ и министар иностраних послова БиХ на 
Заједничкој сједници оба дома Парламентарне скупштине БиХ, у оквиру друге тачке 
дневног реда, требало да изнесу одређени експозе у којем би јавност обавијестили о стању у 
ДКП мрежи Босне и Херцеговине, а о чему су и чланови Заједничког колегијума оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ морали водити рачуна. Такође, нагласио је да ће у оквиру 
друге тачке дневног реда дискутовати о потписивању, односно непотписивању Споразума 
о стабилизацији и придруживању;  

• Момчило Новаковић, који је изнио пословничку интервенцију да посланици у смислу 
члана 65. Пословника Представничког дома предлажу назив нове тачке дневног реда, а не 
износе мишљења о чему ће расправљати у оквиру већ предложених тачака дневног реда. 

 
 Након наведених излагања Младен Иванић закључио је расправу о дневном реду уз 
поновљену констатацију да је Заједнички колегијум оба дома Парламентарне скупштине БиХ 
утврдио дневни ред у складу са пословничким одредбама, те напомену да прихвата сугестију 
Шефика Џаферовића да се прва тачка дневног реда односи на РТВ систем а не РТВ сервис.  
 Прије почетка расправе по утврђеним тачкама дневног реда, Младен Иванић подсјетио је 
присутне да ће сваки посланик и делегат имати право на три реплике по једној тачки дневног реда 
у трајању од три минуте. 
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Ад. - 1. Пословање Јавног РТВ сервиса БиХ и мјере за превладавање стања утврђеног  

ревизорским извјештајима о финансијском пословању Јавног РТВ сервиса БиХ за 
2005. и 2006. годину 

 
 У уводним напоменама Младен Иванић констатовао је да су у позиву за сједницу наведени 
материјали који су основа за расправу о овој тачки дневног реда. Осим материјала наведених у 
позиву, посланицима и делегатима достављен је и допуњени дио Плана санационих мјера, који је 
БХРТ доставио 21. априла 2008. године. Нагласио је да је повод за расправу на Заједничкој 
сједници оба дома Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији Јавног РТВ 
сервиса БиХ за 2005. и 2006. 
 Након ових уводних напомена, Младен Иванић и Милорад Живковић укратко су упознали 
присутне са ставовима Дома народа и Представничког дома поводом разматрања Извјештаја о 
ревизији финансијског пословања Јавног РТВ сервиса БиХ за 2005. и 2006. годину. 
 Младен Иванић је, с обзиром да је предлог за расправу о овој тачки дневног реда поднијела 
Комисија за саобраћај и комуникације Представничког дома, позвао посланика Бранка Докића, 
предсједавајућег Комисије да прије отварања расправе у име Комисије образложи ову тачку 
дневног реда. 
 
 Бранко Докић најприје је подсјетио да је предмет расправе Јавни РТВ сервис у складу са 
чланом 29. Закона о Јавном систему БиХ, а да се систем не може заобићи само у оном дијелу у 
којем он утиче или је утицао на пословање РТВ сервиса БиХ и који утиче на превазилажење 
тренутног стања. Упознао је присутне да је Комисија за саобраћај и комуникације Представничког 
дома о питању пословања РТВ сервиса и начину превладавања постојећег стања одржала шест 
састанка на које су позивани предсједник Управног одбора, те садашњи и бивши генерални 
директор Јавног РТВ сервиса БиХ.  
Наглашавајући значај расправе о питању Јавног РТВ сервиса БиХ на посебној сједници 
Парламентарне скупштине БиХ, Бранко Докић укратко је презентовао и хронологију дешавања у 
Парламентарној скупштини БиХ у вези са ревизорским изјвештајима и извјештајима о пословању 
Јавног РТВ сервиса БиХ. 
 
У расправи о овој тачки дневног реда учествовали су: Славко Јовичић, Шефик Џаферовић 
Милица Марковић, Саво Ерић, Душанка Мајкић, Хусеин Нанић, Бериз Белкић, Илија Филиповић, 
Адем Ибрахимпашић, Јерко Иванковић Лијановић, Момчило Новаковић, Божо Рајић, Салко 
Соколовић, Јозо Крижановић, Мехмед Суљкановић, Мирко Околић, Бранко Докић, Алма Чоло, 
Шемсудин Мехмедовић, Слободан Шараба, Бакир Изетбеговић, Велимир Јукић, Златко Лагумџија, 
Денис Бећировић, Мартин Рагуж, Нико Лозанчић, Зоран Копривица и Драго Љубичић. 
 
Ток расправе о овој тачки дневног реда одвијао се како слиједи: 
 

• Славко Јовичић је на почетку излагања затражио да му се достави списак о националној 
структури запослених на БХТ 1 и БХ радију 1, те списак личних примања чланова 
Управног одбора, руководства и новинара запослених у Јавном РТВ сервису БиХ. Након 
предложио је сљедећи  

 
ЗАКЉУЧАК 

 
   "Представнички дом задужује Управни одбор и менаџмент БХРТ-а да у складу са 
конститутивности народа и равноправности Срба, Хрвата, Бошњака и осталих у БиХ што прије 
испоштује баланс о националној структури запослених у овом јавном (државном) емитеру." 

 
Након излагања Славка Јовичића корекцију цитата (реплику) имали су: Јозо Крижановић, који је 
истакао да би било корисну чути уводно излагање представника Управног одбора или менаџмента 
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Јавног РТВ сервиса БиХ, имајући у виду да је предмет расправе у оквиру ове тачке дневног реда 
осам различитих извјештаја; Сефер Халиловић, који је, такође затражио обраћање представника 
Управног одбора и менаџмента Јавног РТВ сервиса БиХ господе Деретића и Аговића; Душанка 
Мајкић, која је истакла да су чланови Управног одбора и менаџмента Јавног РТВ сервиса БиХ у 
материјалима које су доставили рекли све, па њихово саслушање на почетку расправе није 
неопходно, осим ако буде потребе за одређеним појашњењима. 
 
Пословничку интервенцију имале су Азра Хаџиахметовић и Алма Чоло, које су сугерисале да се 
расправа не води о материјалима о којима се на надлежним комисијама и домовима 
Парламентарне скупштине БиХ већ расправљало, већ да се усмјери на материјале који нису 
разматрани а односе се на план консолидације и превладавање стања. 
 
Младен Иванић упознао је пристуне да су са представницима БХРТ-а обављене консултације у 
вези с обраћањем Парламентарној скупштини БиХ, те је договорено да њихово обраћање услиједи 
након изношења примједаба и сугестија чланова Парламентарне скупштине БиХ 

• Шефик Џаферовић је у уводном излагању појаснио зашто се тачка дневног реда односи 
на "систем" а не на "сервис", истичући да Јавни РТВ систем БиХ, осим Јавног РТВ сервиса 
БиХ, има још три субјекта и то РТВ Федерације БиХ, РТВ Републике Српске и 
корпорацију, као четврти правни субјекат који није основан а без којег Јавни РТВ систем 
БиХ не може функционисати. Говорећи о значају државне телевизије, истакао је да 
Парламентарна скупштина БиХ мора одобрити и одређена буџетска средства за 
консолидацију ове телевизије. Такође, упознао је присутне о проблему финансирања 
сателитског програма државне телевизије, те је с тим у вези затражио од предсједавајућег 
Савјета министара БиХ да појасни због чега није донесена одлука о контрибуцији или 
учешћу државе у плаћању сервиса.  

 
Након излагања Шефика Џаферовића корекцију цитата (реплику) имали су: Сњежана Рајилић, 
Екрем Ајановић, Хусеин Нанић, Милица Марковић, Бранко Докић, Шемсудин Мехмедовић, 
Шефик Џаферовић, Алма Чоло, Адем Ибрахимпашић, Милорад Живковић, Бериз Белкић, Селим 
Бешлагић. 
 

• Милица Марковић истакла је да ни Парламентарна скупштина БиХ ни Савјет министара 
БиХ нису утицали на уређивачку политику, менаџмент, па према томе ни на тренутно 
стање у Јавном РТВ сервису БиХ и стога и не треба да покрију постојећи дуг. Најважније 
питање је како изнаћи рјешење за превладавање постојећег стања и како покрити дуг од око 
6 милиона КМ, након чега се може разговарати о унапређењу рада Јавног РТВ сервиса БиХ 
у наредних пет година. Такође, предложила је да Парламентарна скупштина БиХ затражи 
од менаџмента Јавног РТВ сервиса БиХ додатни план о томе како ријешити питање дуга, те 
да Управни одбор размотри позицију и одговорност менаџмента БХРТ-а за такво стање у 
овој кући. На крају излагања Милица Марковић предложила је сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
1. "Задужују се Управни одбор и менаџмент РТВБиХ да ураде приоритетни план измирења 

дуговања РТВБиХ према ревизорском извјештају, те начин његове реализације и о томе 
извијесте Парламентарну скупштину БиХ. 

2. Задужује се Управни одбор РТВБиХ да након утврђеног Извјештаја Тужилаштва БиХ и 
СИПА-е о спроведеној истрази у овој кући размотри позицију и одговорност менаџмента 
РТВБиХ за произведено стање те сходно томе предузме адекватне мјере у оквиру својих 
надлежности." 

 
Након излагања Милице Марковић корекцију цитата (реплику) имао је Адем Ибрахимпашић. 
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• Саво Ерић осврнуо се на рад Комисије за финансије и буџет Представничког дома у вези с 
ревизорским извјештајима о пословању Јавног РТВ севиса БиХ и закључке ове комисије. У 
Буџету институција БиХ нису планирана средства за санацију дуга Јавног РТВ сервиса 
БиХ, па се она не могу ни обезбиједити за ту намјену, а осим тога у будућности се мора 
планирати дигитализација и стандардизација РТВ-а у складу с европским принцима о чему 
се мора разговарати и тај сегмент планирати за буџетско финансирање. 

 
• Душанка Мајкић своју дискусију усмјерила је на План консолидације пословања БХРТ-а, 

који је сачинио менаџмент Јавног РТВ сервиса БиХ. Посебно је истакла проблем 700 
радника непостојећег медија центра будуће корпорације који представљају потенцијални 
технолошки вишак, те проблеме у организацији припреме и реализације програма из 
центара Сарајево, Мостар и Бања Лука, при чему се Сарајево увијек фаворизује. 

 
• Хусеин Нанић најприје је нагласио чињеницу да материјали за ову тачку дневног реда 

имају око 250 страница, што указује на конфузно стање у овој области. Истакао је да је 
неопходно тражити и понудити рјешења за тренутно стање и питање будућности Јавног 
РТВ сервиса БиХ а добра основа за то су закључци комсија за финансије и буџет оба дома, 
Комисије за саобраћај и комуникације Представничког дома, те Комисије за спољно-
трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације Дома народа. Између осталог, 
навео је да треба истрајати у тражењу одговорности за тренутно стање у Јавном РТВ 
систему БиХ.  

 
• Бериз Белкић скренуо је пажњу да је предмет расправе документ који се односи на стање 

и план мјера консолидације који је усаглашен између менаџмента и Управног одбора 
Јавног РТВ сервиса БиХ. У документу су понуђени могући модалитети консолидације у 
трајању од пет година, при чему се од државе очекује да уложи 42 милиона КМ за 
технолошку обнову капацитета и технолошку обнову преносне и емисионе мреже. С тим у 
вези предложио је да се Савјет министара БиХ и Министарство финансија и трезора БиХ 
обавежу да покушају наћи модалитете који би омогућили да се у сљедећих пет година, 
путем кредита или посебне ставке у Буџету институција БиХ, обезбиједе тражена 
средстава. 

 
• Илија Филиповић је након свог излагања, с циљем потпуне примјене Закона о јавном РТВ 

систему БиХ, предложио сљедећи  
 

ЗАКЉУЧАК 
 

1. "Парламентарна скупштина БиХ неупитно се залаже за законито и стабилно пословање 
јавних емитера и снажно подупире истинито, цјеловито, непристрасно, праведно и 
благовремено информисање јавности о свим догађањима у Босни и Херцеговини и 
остваривање права информисања јавности, равноправно на језицима сва три конститутивна 
народа у Босни и Херцеговини у духу међународних и европских прописа и стандарда, као 
и одредаба Устава Босне и Херцеговине. 

2. Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине сматра да је то битан услов 
једнакоправности народа и грађана Босне и Херцеговине и да је то један од темеља 
опстојности, самоодрживости и дугорочне стабилности земље. 

3. Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине обавезује Савјет министара БиХ да 
покрене поступак оснивања новог РТВ канала на хрватском језику, унутар Јавног РТВ 
система БиХ, на основу одредаба члана 9. став 2. Закона о Јавном радио-телевизијском 
систему БиХ. 

4. Закључак треба објавити у "Службеном гласнику БиХ"." 
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• Адем Ибрахимпашић такође је истакао неопходност потпуног спровођења Закона о 
Јавном РТВ систему БиХ, те је након излагања предложио сљедећи  

 
ЗАКЉУЧАК 

 
1. Потребно је у потпуности спроводити Закон о јавном РТВ систему БиХ и Закон РТВ 

сервису. За реализацију овог закључка  треба задужити Министарство комуникација и 
транспорта БиХ. 

2. Потребно је задужити Савјет министара БиХ да у наредних пет година обезбиједи из 
Буџета институција БиХ 56 милиона КМ за улагање у дигитализацију преносне и 
продукционе мреже. 

3. Потребно је повећати РТВ таксу на минимално 10 КМ ради стабилизације пословања и 
санације дугова. 

 
 
 
• Јерко Иванковић Лијановић, у оквиру ове тачке дневног реда, предложио је сљедећи  

 
 
 

ЗАКЉУЧАК 
 

1. "Обавезује се владајућа већина (шесторка) да у року од 30 дана упути у парламентарну 
процедуру измјене и допуне Буџета БиХ у којем ће бити обезбијеђено 20.000.000 КМ за 
финансијску подршку Јавног РТВ сервиса БиХ у 2008. години. 

2. Задужује се Управни одбор Јавног РТВ сервиса да у року од 30 дана достави програм 
утрошка предвиђених средстава." 

 
 

• Момчило Новаковић нагласио је недостатке и пропусте у изради плана консолидације 
Јавног РТВ сервиса БиХ, уз констатацију да је тражење средстава из Буџета институција 
БиХ и повећање РТВ таксе посљедња мјера коју треба примијенити. У оквиру ове тачке 
дневног реда Момчило Новаковић предложио је сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
1. "Парламентарна скупштина БиХ враћа документ "Стање и план консолидације БХРТ-а" да 

дораду предлагачу ради допуне са јасним мјерама за консолидацију стања. 
2. Парламентарна скупштина БиХ тражи од Савјета министара БиХ да се укључи у 

рјешавање ове проблематике те да јасан став о мјерама за консолидацију стања." 
 
 

• Божо Рајић осврнуо се на чињеницу да Закон о јавном РТВ систему БиХ није спроведен и 
посљедице које су произашле из те чињенице. Истакао је да је неприхватљиво неслагање 
између Управног одбора и менаџмента Јавног РТВ сервиса БиХ и све оно што је 
произашло из тог неслагања, као и неравномјерна професионална и национална 
заступљеност конститутивних народа у структури запослених. На крају излагања изнио је 
своје ставове, без намјере да на било који начин утиче на уређивачку политику Јавног РТВ 
сервиса БиХ, начин рада и извјештавање новинара, наглашавајући потребу да се поштује 
кодекс професије. 

 



 7
• Салко Соколовић истакао је да је реформа Јавног РТВ система један од три услова за 

потписивање Споразума о стабилизацији и придруживању Босне и Херцеговине Европској 
унији. Говорећи о неспровођењу Закона о јавном РТВ систему БиХ, навео је и изостанак 
формирања корпорације Јавног РТВ система као веома битног четвртог субјекта у 
цјелокупном систему. 

 
 
• Јозо Крижановић у уводном дијелу излагања констатовао је да се на основу достављених 

материјала може закључити да у пословању Јавног РТВ сервиса БиХ има много проблема 
који су резултат непоштовања или неспровођења Закона о Јавном РТВ систему БиХ, те 
непоштовања правила доброг пословања. Посебно се осврнуо на питање улоге 
Парламентарне скупштине БиХ у погледу Јавног РТВ сервиса БиХ. На крају излагања Јозо 
Крижановић предложио је сљедеће 

 
ЗАКЉУЧКЕ 

 
1. "Обавезује се Савјет министара БиХ да у сарадњи са Управним одбором РТВ сервиса БиХ 

размотри евентуална законска ограничења и техничке недостатке за квалитетнији и 
успјешнији рад РТВ сервиса БиХ и предложи Парламентарној скупштини БиХ конкретан 
план мјера до краја маја 2008. године, те да се одмах приступи конституисању корпорације 
као нужном и интегрирајућем фактору РТВ сервиса. 

2. Парламентарна скупштина БиХ подржава позив новинара Босне и Херцеговине, те се 
ограђује и осуђује насилничко понашање члана Парламентарне скупштине БиХ на 
новинара ФТВ-а и тражи од Колегијума Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ и њених надлежних тијела да размотре овај случај и примијене одговарајуће мјере у 
складу са законом, пословником и другим актима Представничког дома Парламентарне 
скупштине БиХ, те о да томе извијести Представнички дом до краја маја 2008. године. 

3. У вези са све учесталијим ускраћивањем информација, пријетњама и физичким нападима 
на новинаре у Босни и Херцеговини, Парламентарна скупштина БиХ подржава позиве 
новинара Босне и Херцеговине члановима Парламентарне скупштине БиХ и најоштрије 
осуђује таква понашања појединаца и институција и одлучно ће учинити све из своје 
надлежности да обезбиједи пуну слободу дјеловања медија као важног фактора и права 
грађана на објективно и слободно информисање, као основног услова демократизације 
босанскохерцеговачког друштва." 

 
 

• Мехмед Суљкановић истакао је да је недопустиво да је прошло више од двије године од 
усвајања Закона о јавном РТВ систему БиХ а да при томе корпорација, као четврти субјекат 
у систему јавног емитирања, још није формирана, што је по његовом мишљењу главни 
узрок свих проблема у којима се налази Јавни РТВ сервис БиХ.  

 
 Након излагања Мехмеда Суљкановића корекцију цитата (реплику) имали су: Бранко Зрно, 
на излагање Јозе Крижановића и његову констатацију да се из Парламентарне скупштине БиХ 
људи позивају на неплаћање претплате; Јозо Крижановић, који је дао додатно појашњење на 
реплику Бранка Зрне. 
 

• Мирко Околић, у оквиру ове тачке дневног реда, предложио је сљедећи 
 

ЗАКЉУЧАК 
 

1. "Задужују се комисије за саобраћај и комуникације оба дома да организују: 
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a) непристрасну анкету грађана Босне и Херцеговине, водећи рачуна о једнакој 

заступљености сва три конститутивна народа те о праведној заступљености осталих 
народа (приликом анкетирања) о гледаности, уређивачкој политици, квалитету 
програма, националној структури запослених итд. БХРТ-а; 

б)   стручну – квалитетну анализу покривености сигналом БХРТ-а цјелокупне  
      територије БиХ." 
 

2. Добијене резултате треба искористити за даље усмјерење рада БХРТ-а. 
 
 

• Бранко Докић изнио је мишљење да је кључни проблем за стање у Јавном РТВ сервису 
БиХ однос између БХРТ-а и Федералне телевизије, одсносно потраживања која БХРТ има 
према Федералној телевизији. Након завршетка свог излагања Бранко Докић предложио је 
сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
1. "Парламентарна скупштина БиХ залаже се за законито и стабилно пословање БХРТ-а и 

снажно подржава истинито, потпуно, непристрасно, праведно и благовремено 
информисање јавности о свим догађајима у Босни и Херцеговини и остваривање права 
информисања јавности, равноправно на језицима сва три конститутивна народа у Босни и 
Херцеговини, у складу са међународним и европским прописима и стандардима, као и 
одредбама Устава БиХ. 

2. Парламентарна скупштина БиХ задужује Управни одбор и руководство БХРТ-а да 
искористе све законске могућности да наплате потраживања од ентитетских емитера. 

3. Парламентарна скупштина БиХ захтијева да Управни одбор и руководство БХРТ-а 
рационализују пословање и искористе све унутрашње резерве које могу да доведу до 
финансијске консолидације. 

4. Парламентарна скупштина БиХ позива надлежне институције у Босни и Херцеговини да 
помогну Јавном радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине у процесу преласка са 
аналогне на дигиталну телевизију." 

 
 
 Након излагања Бранка Докића корекцију цитата (реплику) имали су: Шефик Џаферовић, 
Младен Иванић, који је реплицирао Шефику Џаферовићу, Винко Зорић, Јерко Иванковић 
Лијановић, Иво Миро Јовић. 
 
 У наставку сједнице Младен Иванић је у име Заједничког колегијума оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ предложио да се чланови Парламентарне скупштине БиХ 
договоре о конституисању група пријатељства Парламентарне скупштине БиХ.  
 Милорад Живковић укратко је изнио предлог Заједничког колегијума оба дома за 
формирање и конституисање шест група пријатељства Парламетнарне скупштине БиХ, истичући 
да би Дом народа имао предсједавајућег у двије групе а Представнички дом у четири. Након тога 
прочитао је предлоге за предсједавајуће и замјенике предсједавајућих у свих шест група 
пријатељства. 
 
У 14 часова  Младен Иванић најавио је паузу до 15.15 часова. 
 
Сједница је настављена у 15.30 часова. 
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У наставку расправе учествовали су: 
 
 

• Алма Чоло, која је подсјетила присутне да су бројни материјали који су предмет расправе 
на сједници достављени на тражење Парламентарне скупштине БиХ. Говорећи о односу и 
одговорности Управног одбора и менаџмента Јавног РТВ сервиса БиХ, истакла је да, 
сходно Закону о Јавном РТВ систему БиХ, Јавни РТВ сервис БиХ има обавезу да једном 
годишње достави извјештај Парламентарној скупштини БиХ, при чему није наведено да тај 
извјештај треба да достави Управни одбор или менаџмент, већ Јавни РТВ сервис БиХ. У 
погледу изнесених констатација на сједници да Управни одбор треба да покрене питање 
одговорности менаџмента, подсјетила је да су предмет расправе ревизорски извјештаји за 
2005. и 2006. годину, а да је актуелни генерални директор на овој позицији 13 мјесеци, па се 
у том смислу не може тражити његова одговорност за наведени период. Посебно је истакла 
активности које је менаџмент предузео у складу са препорукама из ревизорских извјештаја, 
те потребу да Парламентарна скупштина БиХ створи одгаварајући законски оквир за 
нормално и законито функационисање Јавног РТВ сервиса БиХ а који се односи на 
доношење Закона о јавним предузећима на нивоу Босне и Херцеговине. 

 
 Након излагања Алме Чоло, корекцију цитата (реплику) имали су: Славко Јовичић, 
Момчило Новаковић, Садик Ахметовић, Душанка Мајкић, Алма Чоло, Екрем Ајановић, Денис 
Бећировић, Драго Калабић, Илија Филиповић, Ремзија Кадрић, Азра Хаџиахметовић, Иво Миро 
Јовић, Јерко Иванковић Лијановић и Божо Рајић. 
 Пословничку интервенцију имао је Момчило Новаковић. 
 

• Шемсудин Мехмедовић истакао је да је Анексом IX Устава БиХ утврђено да се на нивоу 
Босне и Херцеговине морају формирати корпорације, па у складу с том одредбом треба 
примијенити и Закон о Јавном РТВ систему БиХ и формирати корпорацију као четврти 
правни субјекат. Слиједећи опредијељеност ка Европском путу, један од услова за тај пут 
јесте и упостављања самоодрживог и фунакционалног јавног телевизијског система у 
Босни и Херцеговини, па је у том правцу неоходно да све мјере предузму Парламентарна 
скупштина БиХ, Савјет министара БиХ и Управни одбор Јавног РТВ сервиса БиХ. Такође, 
Шемсудин Мехмедовић осврнуо се и на начин и обим наплате РТВ таксе на цијелој 
територији Босне и Херцеговине.  

 
 
 Након излагања Шемсудина Мехмедовића корекцију цитата (реплику) имали су: Рудо 
Видовић, Винко Зорић, Садик Ахметовић, Бакир Изетбеговић, Душанка Мајкић, Драго Калабић, 
Шемсудин Мехмедовић. 
 
 

• Слободан Шараба образложио је два питања, и то због чега не може бити задовољан 
програмом БХТВ-а, те зашто ову медијску кућу и њен рад као своју не доживљавају 
грађани Босне и Херцеговине или велики број грађана Босне и Херцеговине. Такође, 
констатовао је да су у извјештајима евидентна два крупна проблема која се односе на 
квалификациону и националну структуру запослених у Јавном РТВ сервису БиХ.  

 
• Бакир Изетбеговић изнио је свој став о изнесеним тврдњама да је Сарајево бошњачка 

политичка тврђава, наводећи чињенице против таквих тврдњи, а посебно се осврнуо и на 
питање и проблеме у вези са националном заступљеношћу запослених. Након излагања, у 
име Клуба СДА, предложио је сљедеће 
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ЗАКЉУЧКЕ 
 
1. "Парламентарна скупштина БиХ подржава План консолидације пословања БХРТ-а који су 

предложили менаџмент и Управни одбор БХРТ-а и задужује Савјет министара БиХ да у 
пројекцијама буџета у наредним годинама планира неопходна средства за финансирање 
мјера санације и развоја – дигитализације БХРТ-а. 

2. Задужује се предсједавајући Одбора јавног сервиса да, заједно са Одбором, убрза 
спровођење Закона о Јавном РТВ систему и Закона о Јавном РТВ сервису, како би се хитно 
формирала корпорација и успоставио економски одржив систем јавног емитовања у складу 
са наведеним законима и захтјевом Европске комисије. 

3. Парламентарна скупштина БиХ тражи од Одбора јавног сервиса да предложи програм 
мјера за успостављање избалансиране националне заступљености руководећег, уредничког 
и новинарског кадра у цјелокупном Јавном РТВ систему. 

4. Парламентарна скупштина БиХ тражи од Савјета министара БиХ да настави плаћати закуп 
сателита за потребе БХРТ-а." 

 
 
 Након излагања Бакира Изетбеговића корекцију цитата (реплику) имали су: Момчило 
Новаковић и Бакир Изетбеговић.  
 
 

• Велимир Јукић осврнуо се на питање националне структуре запослених у Јавном РТВ 
сервису БиХ, предлог консолидације за превазилажење тренутног стања у Јавном РТВ 
сервису БиХ, наплату таксе, те извршење обавеза у правцу стварања услова за покривање 
РТВ сигнала БХРТ-а на цијелој територији Босне и Херцеговине. По окончању свог 
излагања Велимир Јукић предложио је сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
"Позива се Савјет министара БиХ да хитно приступи изради новог Закона о РТВ сиситему и 
сервису у БиХ." 
 
 

• Златко Лагумџија, у вези с овом тачком дневног реда, истакао је питања неопходности 
модернизације и дигитализације РТВБиХ, потребу формирања корпорације, те рјешавања 
статуса 700 радника чија је судбина неизвјесна. На крају излагања Златко Лагумџија 
предложио је сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
"Парламентарна скупштина БиХ даје пуну подршку техничко-технолошкој обнови 
(дигитализацији) РТВБиХ и тражи од Савјета министара БиХ и Управног одбора да на основу 
предлога менаџмента упуте Парламенту елаборат који ће бити основа за издвајање државе у 
складу са европским стандардима и временском динамиком." 

 
 Након излагања Златка Лагумџије корекцију цитата (реплику) имали су: Иво Миро Јовић, 
Божо Рајић, Душанка Мајкић, Велимир Јукић, Бранко Зрно, Златко Лагумџија и Нико Лозначић. 
 

• Денис Бећировић посебно је истакао чињеницу да је парламентарна већина у 
Представничком дому усвојила програм рада Савјета министара БиХ који је у свом 
експозеу презентовао предсједавајући Савјета министара БиХ у којем је као обавеза 
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утврђена и реформа система јавног емитовања, те формирање корпорације јавних РТВ 
сервиса, односно испуњење услова из Студије изводљивости у процесу прикључења 
Европској унији, на чијој реализацији Парламентарна скупштина БиХ треба да инсистира. 
Нагласио је и услове рада у којима раде новинари, како у техничко-технолошком тако и у 
безбједносном погледу. 

 
 Након излагања Дениса Бећировића корекцију цитата (реплику) имали су: Драго Калабић и 
Азра Алајбеговић. 
 
 
 Момчило Новаковић је, у име Клуба посланика СДС-а, затражио паузу од 10 минута, те је 
предложио предсједавајућим домова да одрже консултације са предсједницима клубова посланика 
и клубова народа и утврде начин рада у наставку сједнице. 
 
На тражење Момчила Новаковића, предсједавајући је дао паузу од 10 минута. 
 
 
У наставку сједнице, у расправи су учествовали: 
 

• Мартин Рагуж, који је изнио мишљење да је смисао расправе на сједници требало да буде 
усмјерен на то колико је Јавни сервис БиХ у функцији изградње стабилних институција и 
промовисања јавног мњења, колико су му друштво и држава обезбиједили амбијент да 
може вршити ту улогу, и ако није, шта би требало предузети. С тим у вези ни 
Парламентарна скупштина БиХ не може побјећи од своје одговорности, те с циљем јачања 
бх. јавног сервиса треба прихватити легитимне захтјеве за корекцију закона. 
Коментаришући захтјеве за формирање канала на хрватском језику, истакао је да то није 
захтјев за одвојени сегрегацијски канал, већ за успостављање канала на службеном језику у 
складу са Уставом БиХ. 

 
• Нико Лозанчић почео је своју дискусију навођењем најзначајнијих одредаба Прогласа 

европске федерације новинара о вриједности Јавног сервиса емитовања, предложивши 
Парламентарној скупштини БиХ да подржи овај проглас и утврди га као основни принцип 
за Јавни РТВ систем и сва три јавна сервиса. На крају излагања, Нико Лозанчић подржао је 
закључак који је предложио предсједник Клуба ХДЗ-а Велимир Јукић, те је у овкиру ове 
тачке дневног реда предложио и сљедећи 

 
ЗАКЉУЧАК 

 
1. "Парламентарна скупштина БиХ примила је к знању информације из документа "Стање и 

план консолидације пословања РТВБиХ", те констатује да је неопходно хитно прићи 
доношењу потпуно новог законског оквира о Јавном РТВ систему и емитерима у БиХ. 

2. Обавезују се Министарство комуникација и транспорта БиХ и Савјет министара БиХ да у 
року од три мјесеца у парламентарну процедуру достави предлог потребитих законских 
рјешења." 

 
 Након излагања Нике Лозанчића корекцију цитата (реплику) имали су: Младен Иванић, 
Златко Лагумџија, Нико Лозанчић, Садик Ахметовић и Милорад Живковић. 
 

• Зоран Копривица констатовао је да Јавни РТВ сервис БиХ послује са губитком, за разлику 
од таквих или сличних сервиса у сусједним земљама, што је забрињавајући податак. 
Наглашавајући чињеницу да је слобода медија неупитна, осврнуо се на рад медија у 
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погледу начина пласирања информација, те потребу потпуне примјене Кодекса о 
емитовању РТВ програма ("Службени гласник БиХ", број 20/08). 

 
• Драго Љубичић издвојио је неколико сегмената из извјештаја Канцеларије за ревизију 

институција БиХ, наглашавајући да ни по једној тачки која је била предмет ревизији није 
уочио позитивно мишљење. 

 
 Након што је исцрпљена листа пријављених за дискусију о овој тачки дневног реда, 
члановима Парламетнарне скупштине БиХ обратили су се Никола Деретић, предсједник Управног 
одбора Јавног РТВ сервиса БиХ, и Мехмед Аговић, генерални директор БХРТ-а. 
 

Пошто је закључио расправу о овој тачки дневног реда, Младен Иванић упознао је присутне 
да су се Заједнички колегијум оба дома и предсједавајући клубова усагласили да све предложене 
закључке размотре Комисија за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације 
Дома народа и Комисија за саобраћај и комуникације Представничког дома, те да на основу 
предложених закључака за сједнице домова Парламентарне скупштине БиХ утврде усаглашене 
предлоге закључака. 
 
 
Ад. – 2. Информација о стању у ДКП мрежи Босне и Херцеговине 
 
 У оквиру ове тачке дневног реда Младен Иванић предложио је да се најприје чује излагање 
министра иностраних послова БиХ, након чега би на основу броја пријављених за расправу био 
утврђен начин рада у наставку сједнице. 
 
 Бранко Докић поставио је питање да ли се уопште може расправљати о овој тачки дневног 
реда без присуства чланова Предсједништва БиХ? 
 
 Младен Иванић нагласио је да су чланови Предсједништва БиХ уредно позвани на 
сједницу. Подсјетио је да је на иницијативу посланика Момчила Новаковића отворена расправа о 
стању у ДКП мрежи Босне и Херцеговине, а повод је био затварање одређених дипломатско-
конзуларних представништава и нека друга питања у ДКП мрежи. У уводном излагању истакао је 
да је Министарство иностраних послова БиХ доставило информацију о којој су надлежне комисије 
обавиле расправу. 
 
 Нико Лозанчић је у пословничкој интервенцији истакао да је ова тачка дневног реда из 
домена спољне политике коју води Предсједништво БиХ, а министар иностраних послова БиХ 
само спроводи одлуке Предсједништва БиХ. У складу с тим, у знак протеста због одсуства чланова 
Предсједништва БиХ, истакао је да неће учествовати у расправи о овој тачки дневног реда, те је 
напустио сједницу. 
 
 У дискусији о томе хоће ли се без присуства чланова Предсједништва БиХ обавити 
расправа о овој тачки дневног реда учествовали су: 
 

• Момчило Новаковић, који је изнио мишљење да се на сједници може водити рационална 
расправа, те да она не значи вођење спољне политике већ анализу стања у ДКП мрежи; 

• Милорад Живковић, који је предложио да се о овом питању ипак отвори расправа јер 
Парламентарна скупштина БиХ има право да пита, даје сугестије и изражава своје ставове о 
овој озбиљној теми; 

• Иво Миро Јовић осврнуо се на садржај Информације наводећи да она углавном осликава 
рад министра иностраних послова БиХ а не рад ДКП-а у погледу њиховог функционисања 
и резултата рада; 
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• Душанка Мајкић, која је, такође констатовала да Информација о стању у ДКП мрежи 

БиХ не говори ништа о стварном стању у ДКП мрежи, што намеће питање постојања 
елемената за расправу на сједници; 

• Младен Иванић, који је подсјетио да је на предлог Момчила Новаковића Представнички 
дом Парламентарне скупштине БиХ затражио материјале, на основу којих је понудио 
расправу; 

• Винко Зорић предложио је да се расправа одгоди; 
• Хусеин Нанић предложио је да се обезбиједе додатне информације од чланова 

Предсједништва БиХ, како би се због значаја теме створили нормални услови за рад о овој 
тачки дневног реда, истичући да је достављена информација непотпуна, те да то није чак ни 
информација Савјета министара БиХ већ само министра иностраних послова БиХ; 

• Азра Хаџиахметовић истакла је да, у случају да се затражи допуна постојеће информације, 
треба прецизирати шта она треба да садржи;  

• Мартин Рагуж, који је затражио да се прецизира када ће расправа о овој тачки дневног 
реда бити одржана, у случају да буде одгођена; 

• Славко Матић, који је поставио питање у погледу постојања услова за отварање расправе; 
• Екрем Ајановић, који је подсјетио да је дневни ред усвојен, те да је присуство министра 

иностраних послова БиХ довољно за окончање рада о овој тачки дневног реда. 
 
 
 Након консултација са члановима Заједничког колегијума оба дома Парламентарне 
скупштине БиХ, Младен Иванић изнио је предлог да се домови изјасне о томе да ли ће се расправа 
наставити на основу постојећег материјала и присуства министра иностраних послова БиХ. Позвао 
је делегате у Дому народа да се изјасне о питању: "Ко је за то да се настави радити и вечерас 
заврши разговор о овој теми?"  
 
Резултати гласања били су сљедећи:  

Дом народа 
"за" 1 

"против“ 12 
"уздржан" 0 

 
 
 Предсједавајући је констатовао да се сходно резултатима гласања расправа неће водити о 
овој тачки дневног реда. 
 
 Милорад Живковић предложио је да се, пошто се расправа неће водити, усвоје закључци из 
мишљења Комисије за спољне послове Представничког дома и Комисије за спољну и трговинску 
политику, царине, саобраћај и комуникације Дома народа, у којима су дате назнаке шта треба 
допунити у достављеној информацији. С тим у вези, предложио је да се до заказивања сљедеће 
сједнице информација допуни сљедећим подацима, и то: 
 

- именима и презименима амбасадора - да ли су каријерни или страначки кадар, 
- држављанству и стручној спреми амбасадора, 
- финансијским аспектима сваке појединачне амбасаде, 
- стратегији развоја ДКП-а, 
- четворогодишњем плану рада, те мјерама и активностима за реализацију плана. 

 
Младен Иванић отворио је расправу о овом предлогу Милорада Живковића. 
 



 14
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Денис Бећировић, Хусеин Нанић, 
Душанка Мајкић, Младен Иванић и Милорад Живковић. 
 

Након окончане расправе, Младен Иванић констатовао је да су чланови Парламентарне 
скупштине БиХ сагласни са предлогом Милорада Живковића. 
 
 На крају сједнице Младен Иванић подсјетио је присутне да је члановима Парламентарне 
скупштине БиХ достављен предлог за конституисање група пријатељства Парламентарне 
скупштине БиХ, након чега је истакао да одлука о конституисању неће бити донесена ако има 
примједаба.  
 Примједбу су изнијели Шефик Џаферовић, који је предложио да умјесто њега 
предсједавајући Групе пријатељства V буде Сеад Јамакосмановић, а да он буде предсједавајући 
Групе пријатељства VI. Милорад Живковић подсјетио је да је састав група пријатељства објављен 
у "Службеном гласнику БиХ", о чему су обавијештене и све амбасаде у Босни и Херцеговини, па 
би се у том случају цијели поступак морао поновити.  
 
 Младен Иванић констатовао је да групе пријатељства Парламентарне скупштине БиХ нису 
конституисане и да свака група треба посебно да изабере предсједавајуће. 
 
Сједница је завршена у 19.45 часова. 
 
 

Саставни дио овог записника је транскрипт 8. заједничке сједнице оба дома 
Парламентарне скупштине БиХ. 
 
 
 
 
    Секретар                                                                                                        Предсједавајући 
Дома народа                                                                                                        Дома народа 
Марин Вукоја                                                                                                   др Младен Иванић 
 


